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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány az új naperőművek hálózatra 
kapcsolását akadályozó korlátozások megszüntetése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr! 

Az ukrajnai orosz agresszió kirobbanása és az energiaválság kezdete óta a kormány visszatérően 
ígérgeti, hogy rendet tesz a legolcsóbb és legbiztonságosabb energiaforrásnak számító megújulók 
adminisztrációjában, elhárítva a bürokratikus akadályokat. Ugyanakkor a gyakorlatban kizárólag 
olyan intézkedéseket láttunk, amelyek a káoszt növelik. Az irracionális szélerőmű-tilalom továbbra 
is érvényben van, ugyanúgy, mint a napelemek szintén indokolatlan büntetőadója. 

A háztartási naperőművek hálózatra kötését bizonytalan időre leállították, az otthoni napelem-
beruházások támogatásait felfüggesztették. Ilyen körülmények között a bankok sem hiteleznek, így 
a saját erős beruházások is visszaszorultak, mivel a megtérülés nem tervezhető. A magyar 
napelempiac – Európában teljesen egyedülálló módon – gyakorlatilag összeomlott, a beruházások 
volumene egy év alatt a tizedére csökkent. 

A legújabb sajtóhírek szerint hasonló a helyzet a nagyobb napelemfarmok esetében is. Miközben 
Mészáros Lőrinc naperőműve azonnal megkapta a hálózatra csatlakozás lehetőségét (és nem 
mellesleg az állami finanszírozást is), ha egy kevésbé „rendszer-konform” beruházó most 
jelentkezik, csak 2029–2030-ra kap csatlakozási időpontot (Portfolio.hu, 2023. július 9: Évtizedes 
várakozás a naperőműveknél, elképesztő sorok alakultak ki Magyarországon).

Mindez annál is inkább érthetetlen, mivel Magyarország eközben jelentős áramimportra szorul. 
Minden más európai állam ösztönzi a napenergia-termelést, az Orbán-kormány ezzel szemben 
gátolja – és egyedül a magyar kormány teszi a tétjeit továbbra is az orosz energiaimportra, legyen 
szó akár gázról, akár olajról, akár pedig nukleáris fűtőanyagról. 



Kérem, hogy válaszoljon a kérdéseimre!

Valóban 6-7 évet kell várni a nagyfeszültségű hálózati fejlesztést igénylő naperőművek hálózatra 
kapcsolására? 

Mit tesz a kormány az új napelemparkok hálózatra kapcsolását akadályozó korlátozások 
megszüntetése érdekében?
 

Mikor oldják fel végre a háztartási méretű kiserőművek hálózatra kapcsolását akadályozó 
korlátozásokat? 
 

Válaszát várva, tisztelettel:
Tordai Bence
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